
 

1 

Milieuraad Kortemark 

Agenda 

Maandag 22 augustus ‘22- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
 
 
  

  Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 
    Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 

Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond   0 

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V   0 Ofelie Callewaert Irie Vibes    

Franky Vanhoutte N-VA  V  Filip Verhaeghe Irie Vibes  V  

Danny Bocqué SPA-Content A   Martine Lamsens Tuinhier    

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd A   Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark   0 

Jan Stoens Open VLD  V  Kurt Cappelle Landelijke Gilde   0 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV   0 

Trees Vulsteke Natuurpunt    0 Bart Van Haecke ABS A   

Sofie Declercq Natuurpunt  A   Patrick Vandermeersch 11.11.11 A   

Nancy Vandecasteele Natuurpunt   V  Dirk Cuvelier onafhankelijk   0 

Robbe D’hulster Natuurpunt  V  Agnes Vandenbroucke onafhankelijk  V  

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil A   Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI) A   
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2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
 

 

3. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERGOED) 
 VOLKSTUINEN 

Verschillende gemeentediensten kregen de laatste tijd enkele vragen van inwoners voor het inrichten van volkstuintjes in Kortemark. Voor deze mensen 

was de samentuin geen antwoord. Aangezien een samentuin een ander concept is dan een volkstuin. Sommige mensen willen liever op hun eentje werken 

en ze willen zelf kiezen wat ze zetten. 

Daarom werd het idee uitgewerkt om volkstuintjes te voorzien ergens in de gemeente. Het project zit momenteel in een verkennende fase. Veel hangt af 

van de interesse en het sluiten van een overeenkomst met de huidige eigenaar. 

Doel van de volkstuinen is veelzijdig. Naast het versterken van de sociale cohesie zou ook de nadruk gelegd worden op ecologisch tuinieren. Zo zou het 

volgen van een cursus ecologisch tuinieren in de samentuin verplicht worden voorleer men een perceel kan huren in de volkstuintjes en zal er op 

verschillende manieren een uitwisseling zijn tussen de samentuin en de volkstuinen (materialenbank, vormingen, …) 

De plaats van de volkstuintjes ligt nog niet vast, ze hebben 2 locaties op het oog. 1 zou in Handzame liggen en 1 in Kortemark (telkens in het centrum). Maar 

over de locaties kan nu nog niets gezegd worden, aangezien ze geen eigendom van de gemeente zijn. 

Om verder te kunnen gaan met het project is het belangrijk een voldoende zicht te krijgen op de mogelijke interesse. Ben je geïnteresseerd of ken je 

iemand? Meld je zeker aan op de website. 

Opmerking: het is nog niet zeker dat het project zal doorgaan. Voldoende interesse is maar 1 onderdeel om het project te kunnen verderzetten. 

➔ Volgende opmerkingen werden gemaakt.  

- Het is aangewezen in een strooibriefje in de brievenbussen van de appartementen in Kortemark te stoppen. Daar zit waarschijnlijk de grootste 

doelgroep. 

- Er wordt getwijfeld aan de interesse. Er werd verwacht dat inwoners van appartementen naar de samentuin gingen gaan, maar dit blijkt niet het 

geval. Er werd op gewezen dat er momenteel een 3-tal spontane vragen waren en dat deze mensen steeds doorverwezen werden naar de 
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samentuin. Maar de samentuin is een ander concept dan een volkstuin en de samentuin kon hierdoor niet voldoen aan de verwachtingen van 

de betreffende appartementsbewoners. 

- Op sommige plaatsen worden ook alternatieven voor volkstuintjes gedaan. Zo worden boomspiegels verhuurd, kunnen sommigen een plaatsje 

in een serre huren. 

- Er wordt opgemerkt dat in de bottelarij er ook iets voorzien was (zo’n plantenbak op hoogte) maar dat dit niet gebruikt wordt. In de bottelarij 

staat weinig groen. 

- Er wordt verwezen naar een interessante artikelreeks van 2 tot 3 jaar geleden in Tuinhier. Daar werd vanalles besproken over vokstuinen. Dit 

ging over het delen van materiaal, water, voor het opmaken van wetgeving. 

- Er wordt vermeld dat er in Koekelare ook volkstuintjes zijn. Dit op de voormalige boomkwekerij naast het kerkhof. Het draait er goed. Best eens 

gaan informeren hoe ze het daar aanpakten. 

 

KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
 

 BURGEMEESTERSCONVENANT  / GEMEENTELIJK  KLIMAATPLAN: 

Per mail werd het ontwerp klimaatplan doorgestuurd.  Dit plan kadert in de ondertekening van het burgemeestersconvenant 2030. 

- Timing: het definitief ontwerp zal klaar zijn mid november 2022. Zo kan voordien advies gegeven worden door de milieuraden. 

o Tegen mid oktober moeten alle gevraagde wijzigingen binnen zijn. 

o De goedkeuring in de gemeenteraad is dan voorzien voor jan/feb 2023. 

- Verschillen tov het vorige burgemeestersconvenant 

o Groep is gewijzigd 

o Reductie van 40% CO2 tov 2011 ipv 20% minder CO2. 

o Niet enkel mitigatie (verminderen uitstoot) maar ook adaptatie. 

o Bijkomende sectoren: landbouw en industrie. 

o Iets andere manier van inbreng: nu volgens de resultaten van het WVI-project pentahelix (5 pijlers (burgers, NGO’s, kennisinstellingen, 

bedrijven en industrie en overheden) met volgende stappen: online enquête, klimaatateliers voor burgers, klimaatateliers voor experten, 

interne werking binnen de gemeenten en regionale overlegmomenten. 

- Uitgangspunten actieplan: voorbeeldfunctie van de gemeente, participatie als basis voor een gedragen klimaatplan, het duurzaam energie- en 

klimaatplan is dynamisch en integraal, er wordt gewerkt met speerpunten (acties gerangschikt volgens impact). Zie een apart blad voor een 

overzicht van alle acties (blauw: lopende acties, groen: lopende actie met nieuwe elementen, geel :nieuwe actie, grijs: afgeronde actie 
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➔ Het actieplan van het burgemeestersconvenant valt niet samenvatten. Je kan moeilijk slechts een deel van de acties bespreken. Alle acties 

overlopen in de milieuraad zou ons evenwel te ver leiden. Aangezien de meesten niet het volledige (lijvige) document hebben kunnen doornemen 

stelt de milieuraad voor om een bijkomende (open) milieuraad te organiseren voor geïnteresseerden. Doel is dat deelnemers aan die milieuraad het 

document volledig hebben kunnen doornemen, waardoor op de milieuraad zelf ruimte is voor opmerkingen en aanvullingen. Er wordt beslist om die 

bijkomende milieuraad te organiseren op maandag 26 september om 19u30. Op die open milieuraad zullen ook de deelnemers van het 

klimaatatelier worden uitgenodigd. Opmerking: aangezien de documenten nog niet goedgekeurd zijn, zijn ze niet-openbaar, maar vertrouwelijk. Een 

open milieuraad mag en kan in dergelijk geval niet. De beperkte groep deelnemers van het klimaatatelier (die insteek gaven voor de opmaak van het 

plan) mogen wel worden uitgenodigd. 

➔ Vraag: Hoet zit het met de ontharding: Spanjaardstraat + andere stukken spoorweg. De vraag wordt gesteld dat Infrabel deels participeert in het 

ontharden van de spoorwegovergangen. (zij sloten de spoorwegovergangen af). Er wordt geantwoord dat het de bedoeling is om dit begin volgend 

jaar met het regionaal landschap op te nemen. De opkuis van infrabel van hun eigen slordige stukjes is deels gebeurd.  

➔ De opmerking wordt gemaakt ontharden moet een reflex zijn. Is nog niet altijd. Er wordt verwezen naar ‘ergere’ gevallen in andere gemeenten. 

➔ De opmerking wordt gemaakt: wie gaat dit controleren? Antwoord: het burgemeestersconvanant is een engagement, geen verplichting.  

 

4. ACTIVITEITEN 

 Gevelscan:  

Dit punt werd vorige milieuraad al toegelicht. 

Er komen bijkomende sessies. Deze zijn: maandag 10 oktober in de Beuk, donderdag 20 oktober in OC Edewallehof, donderdag 27 oktober in OC Hemelsdale 

en donderdag 10  november: digitaal. 

Op 7/12 is er een info-avond specifiek voor verhuurders. 

Er werd gemeld dat het binnenkort terug mogelijk zal zijn om te reserveren voor individuele gesprekken. Daarnaast zal er ook een mogelijkheid zijn om je 

eigen foto digitaal op te vragen. 

 Info-avond boom zoekt tuin: 

Gaat door op 15 september vanaf 19u in OC Albatros. Kadert in de groepsaankoop plantgoed van het regionaal landschap ‘behaag je tuin’. 

Bestellen voor de groepsaankoop kan vanaf 1 september. (bomen, haagpakketten, klimplanten) 

Op de info-avond wordt meer toelichting gegeven over de juiste boom op de juiste plaats. Inwoners van Kortemark die naar de info-avond gaan, kunnen een 

gratis boom krijgen. 

➔ Aarzel niet om mee te doen. 

➔ Link behaag je tuin: https://www.behaagjetuin.be/ 

https://www.behaagjetuin.be/
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➔ Inschrijflink boom zoekt tuin: https://rlwesthoek.bookfast.me/  

 Nacht van de duisternis: 

Gaat dit jaar door in Koekelare op 8 oktober. Er wordt een deel van de Koekelarebergwandeling gedaan.  

➔ Inschrijven kan via milieu@kortemark.be 

 30% minder: 

Kortemark is 1 van de gemeentes die meedoet met de actie 30% minder. Doel van deze actie is om 30% minder afval in je restafvalzak te hebben. De  

nadruk ligt hier vooral op beter sorteren, maar ook op het verminderen van voedselresten. Door mee te doen met verschillende acties kunnen inwoners 

punten verzamelen en zo prijzen verdienen.  

Een eerste actie is de zoektocht niet meer van deze tijd in de Krekemeersen (maand september), daarnaast is er ook een activiteit op de open 

monumentendag, een textielinzameling. De rest van de agenda moet nog verder worden bepaald. 

➔ Aarzel niet om je in te schrijven voor 30% minder: meer info De Krekelaar. 

➔ Voorstel: samenwerken met het schoederkloptje. Nu kan je er eigenlijk al terecht voor textiel of herbruikbaar speelgoed en dergelijke. 

 

 Bedankingsmoment mooimakers: 

Waarschijnlijk ergens eind oktober. Uitnodiging aan de mooimakers volgt.  

➔ Er wordt opgemerkt dat er niet veel respect is voor mooimakers. Er wordt melding gemaakt van uitschelden. Ook het feit dat er geen beterschap is 

van het zwerfvuil, is eigenlijk een gebrek aan respect voor mooimakers. 

➔ Er wordt opgemerkt dat langs het fietspad er een zitbank werd geplaatst (zonder vuilnisbak). Vroeger was er nooit zwerfvuil, maar door het plaatsen 

van de zitbank is er zwerfvuil. Er wordt geantwoord dat er een vuilnisbak bijkomt. 

➔  De tip wordt gegeven: langs een fietspad aanduiding over zoveel meter een vuilnisbak. Dit zal worden bekeken. De gemeente beschikt over 

dergelijke krijtsjablonen om afstanden tot vuilnisbakken aan te geven. 

➔ Er werd op gehamerd dat zwerfvuil belangrijk is. Zo moeten vuilnisbakken voldoende geledigd worden. (werd doorgegeven deze zomer) 

➔ Er wordt gevraagd dat ook de groendienst blijft inzetten op zwerfvuil verwijderen. Wanneer ze tijdens het maaien van een gebied blikken tegen 

komen, dat de blikken meegenomen worden. 

➔ Er wordt opgemerkt dat de nieuwe mooie plekjes deze zomer onverzorgd achtergelaten werden door de bezoekers. (oa de bbq aan de 

Krekemeersen). Deze mooie plekjes verdienen extra aandacht voor handhaving. Er wordt geantwoord dat camera-inzet voor deze plaatsen moeilijk 

is, omdat dan gewerkt moet worden met gezichtsherkenning. Maar bijkomend toezicht door handhavers is daar dan misschien wel mogelijk. 

➔ Vragen extra controle op de  werven. (dingen die wegwaaien). Er wordt opgemerkt dat er overal een probleem is. Communicatie is echter zeer 

moeilijk. 

https://rlwesthoek.bookfast.me/
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5. VARIA’S EN VRAGEN 
Vraag van Danny  muurhagedis vs onkruidbestrijding. Dit nav het nieuws over de heetwatertrein  als pesticidenalternatief. Wanneer hier de 

heetwatertrein zou passeren? Heeft dit een grotere impact op de muurhagedissen dan pesticiden?  

➔ Er wordt opgemerkt dat de populatie van muurhagedissen precies de laatste tijd enorm uitgebreid is. Nu zijn er al meldingen veel verder van het 

station van Kortemark af. (zowel richting Torhout als richting Handzame) 

➔ Er wordt voorgesteld om hierover eens contact op te nemen met Natuurpunt Mechelen. Misschien kunnen zij meer info geven. 

 

Bijenwerkgroep: hoe zit het ermee. Bijenplan wordt intern afgetoetst en zal nu teruggekoppeld worden. 

 

Plan groen containerpark.  

➔ Weeral vertraging. 

 

Hoe zit het met de opmaak van het bomenplan? 

➔ De opstart werd vertraagd. Maar is voor binnenkort. 

 

Bezinkputten:  

➔ Geen verandering tov de vorige keer. Is ingediend, maar weinig evolutie in verlof periodes. 

 

Koekelarestraat 

➔ Doel is om dit najaar aan te planten. Er zal gewerkt worden met verschillende boomsoorten. 

 

Vrouw Hillewal: de plannen werden toegelicht. 

➔ Er komt een nieuw toegangspad aan de andere kant. Er wordt gekozen voor schapen. Er zijn opties voorzien om richting Koekelare te gaan.  

➔ Vraag komen er jaarrond schapen of is het periodiek? (vochtigheid). Dit wordt nog bekeken. Het zal met een overeenkomst zijn (vergelijkbaar als die 

van de Krekemeersen) 

 

Natuurpuntjes zijn druk bezig. In het najaar is er uitvoering. Er zullen oproepen zijn: bollen in de grond, struiken, … (13 september is er een overleg 

met de buurtbewoners van de Koordhoek. 
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Patrick zal een paar eigengekweekte bomen schenken aan natuurpunt. 

 

 

Edewallestraat: Er stonden een aantal ligusterstruikjes tussen fietspad en weg. Deze zijn afgemaaid door maaiers. Waarom? 

➔  Is afgemaaid door klachten voor een redelijk smalle doorgang fietsers wanneer paaltjes omver gereden werden + kruisen was moeilijk.  

➔ Er wordt opgemerkt dat het jammer is dat de struikjes  afgemaaid zijn, beter aan buurtbewoners geschonken.  I 

➔ Er wordt opgemerkt dat het wegnemen van obstakels tussen fietspad en rijweg het nu niet veilig maakt voor fietsers. Beter bepaalde steden.  

➔ Er wordt opgemerkt dat sinds de  haag weg is , er iemand  in de aarde gereden is waardoor er een diepe put zit (in de lange bocht) 

 

Hoe zit het met de werken aan het spoorpark?  

➔ Vanaf half augustus voorbereidende werken: uitschijven bepaalde stukken voor de school begon. 

 

Er wordt opgemerkt dat de  sticker doorlopende straat nog niet kleeft op het bord doodlopende straat aan de ingang van het oude containerpark. 

➔ Werd doorgegeven. 

… 

6. VOLGENDE MILIEURAAD  
- Maandag 26 september om 19u30 in de Raadszaal van he gemeentehuis: advies actieplan burgemeestersconvenant 

-> vooraf volledig doornemen document is vereist 

-> inschrijven is vereist (tegen 23/9) 

- Maandag 7 november om 19u30 in de Raadszaal van het gemeentehuis 

-  

 


